
Odmiana imion

w języku polskim



Zasady nadawania imion

- Tradycyjnie polskie imiona męskie kończą się na 

spółgłoskę. Wyjątkiem są imiona o formie 

przymiotnikowej (Antoni, Ignacy, Maurycy)

- Imiona żeńskie są zakończone na -a

- Możemy nadawać maksymalnie dwa imiona

- Można używać zdrobnień np. Kasia, Zosia, Jaś, 

Kuba

- Nie używa się rzeczowników pospolitych jako 



Tradycyjne imiona

- imiona chrześcijańskie: Anna, Jakub, Gabriel(a), 

Michał, Szczepan

- imiona słowiańskie: Mirosław, Sławomir, 

Przemysław, Wojsciech, Jarosław, Bogumił



Zdrobnienia

- męskie: -ek, uś/ś

Tomasz: Tomek, Tomuś

Wojciech: Wojtek, Wojtuś

Michał: Michałek, Michaś

Jan: Janek, Jaś

- imiona żeńskie: -ka, -sia, -usia/-eńka



Odmiana imion męskich

- imiona zakończone na spółgłoskę lub 

samogłoskę -o odmieniają się jak inne 

rzeczowniki męskie:

Michał (znam Michała), Charles (spotykam się z 

Charlesem), Francesco ( nie znam Francesca), 

Ivan (rozmawiamy o Ivanie)

- imiona męskie zakończone na -a odmieniają 

się jak rzeczowniki żeńskie: Sasha (znam 

Sashę)



Odmiana imion żeńskich
- imiona zakończone na -a odmieniają się jak inne 

rzeczowniki żeńskie:

Marta (lubię Martę), Jessica (rozmawiam z Jessicą), 

Andrea (rozmawiamy o Andrei), Chiara (nie znam Chiary)

- imiona z inną końcówką nie odmieniają się:

Karen (znam Karen), Becky (rozmawiam z Becky), 

Beatrice (rozmawiamy o Beatrice)



1. W pracy często spotykam ……...…….. (Kasia) i  

……………… (Nicola).

2. Nie znam ani ……………….. (Adam) ani 

…………………….. (Ignacy).

3. W piątek idę do kina z  …………………. (Karen) 

i ………………. (Terry).

4. Na koncercie nie będzie …………………. (Ania) 

i ………………………. (Robert), bo jadą na 

weekend do Wrocławia.


